
Zápis č. 2/2023 

z jednání výboru pro rozvoj  

konané dne 8. 2. 2023 

 

Přítomni: Mgr. Marek Jan – předseda, Kašparová Jaroslava – místopředsedkyně, Mgr. Ibehejová Jana, 

Mgr. Malý Michal, MVDr. Nejedlo David, Ing. Olyšar Petr, Ing. Kyzlink Vít, Ing. Ježek Libor, Mgr. 

Petrovský Ondřej, Ing. Paleček Tomáš a Bc. Kocumová Zuzana.  

 

Omluveni:  

Neomluveni:   

Pozvaní/hosté: Ing. Dana Vorlová – vedoucí odd. administrace projektů 

                             Mgr. Petr Židek, MPA - náměstek primátora pro majetkovou správu, sport a sportovní  

                                                                       infrastrukturu  

                              Bc. Leoš Vašina – referent odboru ekologie a veřejného prostoru 

 

1.   Úvod 

Předseda výboru pan Mgr. Jan Marek přivítal všechny přítomné na dalším v pořadí druhém zasedání 

výboru pro rozvoj. Výbor se sešel v plném počtu tedy 11 členů. Výbor byl prohlášen za 

usnášeníschopný. 

 
 
Hlasování: 
Pro: 11 hlasů 
Proti: 0 hlasů 
Zdrželo se: 0 hlasů 
 

Členové výboru souhlasili s navrženým programem jednání ve znění:                     

 
Navrhovaný program: 
 

1. Úvod 

 

2. Vize 2030+ (koncepční materiál stanovující směr rozvoje sportovního areálu Sport Park 

Liberec) 

 

3. Materiály předkládané do ZM  

- Informace o stavu připravovaných a realizovaných strategických projektů 

- Podání Žádosti o podporu k projektu MŠMT „Zvýšení kvality vzdělávání ZŠ Švermova – 

kmenové učebny“ 



 

4. Ekofond - Vyhlášení programů k předkládání žádostí o dotaci  

 

5. Diskuze 

 

 

 

1. Vize 2030+ (koncepční materiál stanovující směr rozvoje sportovního areálu Sport Park 

Liberec) 

 

Odbor majetkové správy a sportu společně se Sportovním areálem Liberec, s. r.o., předložili dne  
17. 1. 2023 na 2. RM ke schválení rozvojovou koncepci Sport Parku Liberec. Materiál byl představen 
náměstkem primátora pro majetkovou správu, sport a sportovní infrastrukturu panem Mgr. Petrem 
Židkem, MPA. 
 
Cílem materiálu bylo schválení dlouhodobé rozvojové koncepce Sport Parku Liberec s pracovním 
názvem „Vize 2030+“. Předložený materiál reagoval na potřebu rozvíjet některá sportoviště v areálu 
Sport Parku Liberec, modernizovat či rekonstruovat a zároveň materiál navazoval na rozvojový výhled 
pro doposud nevyužité pozemky a části Sport Parku Liberec. Navrhovaný výhled reaguje na moderní 
trendy v tréninkových programech libereckých klubů (např. požadované workoutové hřiště nebo 
Tripple hřiště, které bude využíváno průřezově všemi sportovními kluby, využívajícími prostory Sport 
Parku Liberec, jakožto doplněk sportovní přípravy a tréninkového procesu). 
Většina navržených projektů je koncipována jako sportoviště buď s umělým povrchem, nebo krytá 
sportoviště, což z provozního hlediska znamená mnohonásobně vyšší provozní hodnotu pro sportovní 
kluby v našich klimatických podmínkách (využití sportoviště není závislé na počasí). 
 
Vize 2030+ vznikla ve spolupráci se společností Sportovní areál Liberec s.r.o., dále s dlouhodobým 
koncesionářem a provozovatelem Sport Parku Liberec a také ve spolupráci se sportovními kluby, 
působícími primárně v tomto jedinečném městském sportovním areálu.  Má být pro statutární město 
Liberec vodítkem při přípravě projektů, plánování financování a přípravě žádostí o dotace z národních 
a evropských dotačních titulů. Zároveň bude sloužit jako podklad při zadávání územních studií v 
širším okolí, především v oblasti sousedních pozemků průmyslové zóny a to primárně z důvodu 
dopravních řešení a napojení. 
Vize 2030+ respektuje i předpokládané plánované širší vztahy v dané lokalitě, zejména pak možnost 
vybudování nového příjezdu do areálu z jižní strany (od ulice České Mládeže). V případě realizace 
jednotlivých projektů z Vize 2030+ se dá předpokládat zvýšená návštěvnost celé lokality a projekty 
jako je nová sportovní hala nebo plavecký bazén mohou být vybudovány až po vyřešení dopravní 
situace v dané lokalitě. 
Schválení této Vize 2030+ určí sportovním klubům, provozovateli Sport Parku Liberec i SML a 
Sportovnímu areálu Liberec s.r.o. předpokládaný výhled rozvoje Sport Parku Liberec a bude tak 
možné zahájit konkrétní jednání nad jednotlivými uvažovanými projekty. Bez konkrétní projektové 
připravenosti není možné žádat o podporu z programů NSA. 
Vize 2030+ zahrnuje také údržbu a rekonstrukci stávajících sportovišť a předpokládá rozvoj areálu 
především v prioritizací následujících projektů:  
-rekonstrukce tzv. Svijanské arény,  
-výstavba multifunkční haly míčových sportů v prostoru stávajících tenisových kurtů,  
-výstavbu workoutového hřiště,  
-výstavbu tzv. Triplle hřiště,  
-výstavbu plaveckého bazénu v místě bývalých skladů,  
-zkapacitnění centrálního parkoviště,  



-vybudování nových sportovních ploch s umělým povrchem v zadní části Sport Parku Liberec, v místě 
sousedícím s průmyslovou zónou,  
-výstavba fotbalového hřiště s přírodní trávou, 
-vybudování sportovní plochy využitelné i jako veřejné kluziště nad halou míčových sportů,  
-úprava prostor ve stávající hale míčových sportů na tzv. academy off-ice 
 
Vize 2030+ představuje nejen 21 nových či zrekonstruovaných venkovních a krytých sportovišť, ale 
také veškeré zázemí potřebné při konání sportovních soutěží v podobě hotelu s restaurací, prádelny a 
zdravotnického centra. Blízkost základní školy a gymnázia dává možnost vzniku kampusu pro 
nejtalentovanější sportovce průřezově z různých sportovních klubů Liberce a Libereckého kraje. 
Umožní vznik nových sportovních družstev, zvýší možnosti sportovního využití pro občany Liberce a 
zkvalitní podmínky pro liberecké sportovní oddíly. 

 
2. Materiály předkládané do ZM  

 

- Informace o stavu připravovaných a realizovaných strategických projektů 

 

 

Odbor strategického rozvoje a dotací ve spolupráci s odbory magistrátu, konkrétně s odbory: 
kanceláří architektury města, ekologie a veřejného prostoru, majetkové správy a sportu, správy 
veřejného majetku, vnitřních věcí, kultury, školství a cestovního ruchu, sociální a bytové politiky a 
odborem územního plánování předložil zastupitelstvu města Liberec informaci o aktuálním stavu 
připravovaných a realizovaných strategických projektů. 
 
V rámci diskuze k materiálu zároveň vznikl i dotaz či požadavek, proč není do představené tabulky 
projektů zařazený i představovaný projekt Sportparku. 
 
 
Výbor pro rozvoj vzal předkládanou informaci na vědomí. 

 

- Podání Žádosti o podporu k projektu MŠMT „Zvýšení kvality vzdělávání ZŠ Švermova – 

kmenové učebny“ 

 
 
Předkládaný materiál řeší schválení podání Žádosti o podporu projektu Zvýšení kvality vzdělávání ZŠ 
Švermova – kmenové učebny“ do Výzvy č. 3 MŠMT v rámci programu – 133 340 Podpora rozvoje 
infrastruktury základního vzdělávání zřizovaného obcemi a dobrovolnými svazky obcí. Hlavním 
cílem projektu je navýšení kapacity Základní školy, Liberec, Švermova 403/40, příspěvková 
organizace, díky rekonstrukci dlouhodobě nepoužívané bazénové vany bude vybudováno 6 
kmenových učeben pro 180 žáků. 
 
V rámci této akce budou realizovány 3 projekty: 
1) OPŽP – Energetické úspory 
V rámci projektu dojde k zateplení obálky budov, výměně venkovních i vnitřních výplní otvorů, 
elektroinstalace a otopné soustavy na sociálním zařízení, dále bude zřízena nová vzduchotechnika, 
nové podlahy a odhlučnění prostor s novými podhledy. K projektu máme vydané stavební povolení 
4/2021, prodlouženo do 31. 12. 2024. 
 
a) Vzduchotechnika - Předpokládané investiční výdaje činí 9,4 mil. Kč vč. DPH, z toho 



předpokládáme 70 % dotaci, tj. 6,58 mil. Kč vč. DPH), nepředpokládáme nezpůsobilé výdaje. 
 
b) Zateplení objektu - Předpokládané investiční výdaje činí 73,85 mil. Kč vč. DPH, z toho 
předpokládáme 30 % dotaci, tj. 20,7 mil. Kč vč. DPH), nezpůsobilé výdaje předpokládáme ve výši 
5 mil. Kč vč. DPH (rekonstrukce sociálního zázemí – pavilon B). 
 
Dotační výzva bude vyhlášena v průběhu roku 2023. 
 
2) ITI - IROP - Vybudování odborných učeben 
V rámci projektu budou realizovány pouze drobné stavební úpravy a bude pořízeno nové vybavení 
odborných učeben. Nyní probíhá finalizace projektové dokumentace společností DESING 4AVI s.r.o. 
Předpokládané investiční výdaje činí 27,4 mil. Kč vč. DPH, z toho předpokládáme 85 % dotace, tj. 
23,29 mil. Kč vč. DPH, nepředpokládáme nezpůsobilé výdaje. 
 
Dotační výzva bude vyhlášena v průběhu roku 2023. 
 
3) MŠMT - Vybudování kmenových učeben 
Projekt je zaměřen na rekonstrukci a vestavbu v 1NP pavilonu C, kde se nachází již dlouho 
nevyužívaný bazén (od roku 2009 byl z havarijních důvodů uzavřen). Pomocí rekonstrukce a vestavby 
bude místo bazénové vany vytvořeno 6 kmenových učeben včetně kabinetů, sborovny a nutného 
zázemí pro chod školy (šatny, sociální zázemí, sklad, atd.). Do všech nových prostor bude pořízeno 
moderní a kvalitní vybavení. Vzhledem k navýšení kapacity školy o 180 žáků je nutné navýšit kapacitu 
stávající jídelny a kuchyně, kde bude pořízeno nutné vybavení a provedeny drobné stavební úpravy. 
Kuchyně a jídelna se nachází v pavilonu A v 1NP. Projektovou dokumentaci zpracovává společnost 
Digitronic CZ, s.r.o. Nyní probíhá připomínkování DSP. Žádost o stavební povolení bude podána v 
únoru 2023. Předpokládaný termín dodání DPS 8/2023. 
 
Nyní je vyhlášena výzva č. 3 MŠMT. 
 
Celkové předpokládané neuznatelné výdaje projektu činí: 0,2 mil. Kč vč. DPH. Finanční spoluúčast 
MML na financování projektu je 30 % způsobilých výdajů: 33,24 mil. Kč.  
Tedy předpokládané náklady hrazené z rozpočtu města na projekt spolufinancovaný z MŠMT činí: 
33,44 mil. Kč vč. DPH.  
Náklady na projekt „Zvýšení kvality vzdělávání ZŠ Švermova – kmenové učebny“ jsou vyšší, než bylo 
avizováno v projektovém záměru a to zejména díky velké rezervě v položkovém rozpočtu. Náklady do 
žádosti byly stanoveny pouze na základě předpokládaného rozpočtu k DSP, který není podrobný, 
proto abychom získali co největší míru dotace, bylo nutné rozpočet nadhodnotili a tím minimalizovali 
nezpůsobilé náklady z důvodu vyčerpání dotace. 
Žádost o podporu musí být podána do 28. 2. 2023. S tím, že jsme povinni do jednoho roku od data 
podání žádosti uzavřít smlouvu s dodavatelem stavebních prací. Realizace projektu musí být 
ukončena do 31. 8. 2025. 
 
 
Hlasování: 
Pro: 11 hlasů 
Proti: 0 hlasů 
Zdrželo se: 0 hlasů 
 
 
 
 
 



Usnesení: „Výbor pro rozvoj souhlasí: 
1. s podáním Žádosti o podporu na projekt „Zvýšení kvality vzdělávání ZŠ Švermova – 

kmenové učebny“ do vyhlášené Výzvy č. 3 Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy v rámci 
programu 133 340 Podpora rozvoje infrastruktury základního vzdělávání zřizovaného obcemi a 
dobrovolnými svazky obcí; Podprogram 133D 342 Podpora rozvoje výukových kapacit 
základního vzdělávání zřizovaného obcemi a dobrovolnými svazky obcí 

 
2.           se spolufinancováním projektu ve výši minimálně 30 % celkových uznatelných výdajů  

         projektu a dofinancování neuznatelných výdajů do výše 100 %“. 
 

 

3. Ekofond - Vyhlášení programů k předkládání žádostí o dotaci  

 

Zástupce odboru ekologie a veřejného prostoru p. Vašina, jako dle Statutu DF SML správce programu 

Ekofondu, členům výboru představil návrh vyhlášení 2 programů dílčího fondu Ekofondu, programu 

Ekologie a zeleň a programu Odpady.  

Vyhlášení je nastaveno dle alokace pro jednotlivé programy k rozdělení, obsahuje všechny zákonné 

údaje i úpravy reagující na nedostatky z minulých let a poznatky z praxe. Toto vyhlášení bylo členům 

výboru zasláno předem k prostudování.  

Pan Vašina informoval členy výboru o požadavku zástupce stálého žadatele o dotace z Ekofondu, 

sdružení Čmelák – Mgr. Korytář, který žádá o úpravu maximální výše dotace až na 150.000 Kč oproti 

navrženým 80.000 Kč. Zároveň p. Vašina členům výboru vysvětlil, proč je nastaveno právě 80.000 Kč. 

Následně předseda výboru požádal členy výboru o reakci, zda se s návrhem o navýšení max. výše 

dotace ze strany pana Korytáře ztotožňují, nebo zda budou hlasovat o původním návrhu 

předkládaném správcem programu. Jelikož nikdo nevznesl námitky, hlasovalo se o původním návrhu, 

k němuž bylo přijato usnesení.  

 

 Ekofond se člení na dva programy, které se liší svým zaměřením. Konkrétně jde o „Ekologii a 
zeleň“ a dále o program „Odpady.“ V programu Ekologie a zeleň je k rozdělení navrženo 
1.000.000 Kč, v programu Odpady 200.000 Kč. Tento poměr vychází ze zkušeností z minulých 
let a „oblíbenosti“ daného programu. Když bude někde převis financí a jinde zase nedostatek, 
lze alokaci v rámci těchto dvou programů upravit, aby mohl získat dotaci co největší počet 
kvalitních projektů.  
 

 Ve Vyhlášení programů jsou uvedena všechna pravidla a postupy, které vycházejí ze Statutu 
Dotačního fondu SML. Součástí jsou např. termíny, lhůty, přílohy a hodnotící kritéria.  
 

 

 Hodnotící kritéria jsou nastavena tzv. černobíle, tzn., že každý žadatel si sám může spočítat, 
kolik bodů za svou žádost obdrží. Proto kritéria musí být jednoznačná a nelze zde např. 
používat subjektivní hodnocení. Vše je dané a jasné, hodnotitelné. Může se stát, že žadatel 
vyplní kritéria způsobem, která neodpovídají skutečnosti, nebo si jejich vyplnění vzájemně 
odporuje. V tu chvíli toto se žadatelem projednám, žadatel musí dle statutu do 3 dnů na 
výzvu zareagovat, jinak je žádost vyřazena. Hodnotící orgán o tomto dostane informace. Ke 
všemu dostanete připravené podklady, jen v zápise pak je zdůvodnění, proč se případně 
jakým způsobem postupovalo, neboť hodnotící orgán nemůže měnit pořadí projektů, které 
vznikne na základě bodového hodnocení. Na jednání budete mít připravené tabulky 
s hodnotícími kritérii a pořadím projektů dle bodů, návrhem rozdělení financí, které se na 



příslušném jednání projednají a výbor jakožto Hodnotící orgán dá doporučení radě a 
zastupitelstvu.  
 

 Žádosti chodí elektronicky přes systému Grantys. Pro ověření faktické existence žadatele se 
pak žádosti posílají i v tištěné podobě nebo datovou zprávou. Všechny žádosti budou posléze 
uložené „cloud.liberec.cz“, kam vám pak pošlu přihlašovací údaje. Tam budou k dispozici i 
k vaší kontrole všechny žádosti, popisy projektů, tabulky s hodnocením projektů. Nastavení 
Grantysu je řešeno přes Libereckou IS, přičemž vše nějakou dobu trvá.  
 

 

 při „vypsání dotací“ se postupuje následovně: po schválení ve výboru pro rozvoj jde materiál 
do rady města a zastupitelstva. Po schválení na zastupitelstvu se většinou již druhý den, když 
je známo číslo usnesení, zveřejní na webu města i na úřední desce všechny podklady týkající 
se Vyhlášení programů v rámci dílčího fondu Ekofondu. Kromě samotného vyhlášení i Statut, 
formuláře k vyúčtování, vzor čestného prohlášení, struktura žádosti atd. Od zveřejnění všech 
podkladů běží zákonná 30 denní lhůta, ve které jsou podklady pouze zveřejněny, ale ještě 
nelze posílat žádosti o dotaci. To je možné až po uplynutí této měsíční lhůty. Pak je jisté 
časové období, ve kterém mohou žadatelé podávat před Grantys už samotné žádosti. Dle 
Statutu je tato lhůta stanovena na min. 15 dní, u Ekofondu se snažím dávat lhůtu vždy 
alespoň měsíc (mj. aby byl dostatek času pro zajištění všech příloh či vyjádření např. orgánu 
ochrany přírody, památkářů, dle zaměření žádosti). Takže ve výsledku jsou na toto vždy min. 
dva měsíce času.  
 

 Po uplynutí lhůty pro podávání žádostí jsou připraveny podklady, které se umístí na  
„cloud.liberec.cz“, vše si můžete zkontrolovat, prostudovat a na dalším jednání výboru se 
projedná vlastní návrh na rozdělení žádosti.  

 

 Zároveň výbor projednává i vyúčtování projektů. Podklady budou připraveny -  bude 
uvedeno, zda všechny projekty splnily závazné parametry projektu - ty jsou uvedeny v žádosti 
i v následné smlouvě o přidělení dotace. Naplnění závazných parametrů min. z 90 % je nutná 
povinnost, jinak se dotace krátí dle podmínek uvedených ve smlouvě o přidělení dotace. 
Žadatelé tudíž odevzdávají vyúčtování, které musí prokázat splnění účelu projektu, které je 
dáno naplnění parametrů projektu. To se děje většinou kombinací účtenek, výpisu o 
zaplacení faktur, fotodokumentace, závěrečné zprávy, prezenčních listin atd. Opět dle 
zaměření projektu.  

 

 

Hlasování: 
Pro: 10 hlasů 
Proti: 0 hlasů 
Zdrželo se: 0 hlasů 
 

 

Usnesení: „Výbor pro rozvoj doporučuje RM k odsouhlasení a ZM ke schválení návrh na vyhlášení 
programů dílčího fondu Ekofondu Dotačního fondu SML pro rok 2023“. 
 

 

 

 

 



4. Diskuze 

 

Z předešlého zasedání výboru si pan předseda Marek předsevzal několik úkolů. Nyní členy výboru 

seznámil s výsledkem plnění.  

-téma ekologie by i nadále mělo zůstat ve výboru pro rozvoj  nutná změna Statutu 

-návrh změny Statutu a to v bodě možnosti schvalování bodů formou per rollam  

Dalšími tématy k projednání na výboru pro rozvoj jsou Strategie SML 2021+ a LVT-Technikův pavilon. 

 

Další zasedání výboru bude probíhat dne 22. 3. 2023. 


